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Zápis z 2. zasedání Akademického senátu Fakulty informačních technologií konaného dne 13. 

února 2025 od 9:15 v místnosti TH:A-1455 a prostřednictvím MS Teams

Přítomní (dle prezenční listiny, bez titulů): Bařinka, Čejka, Legerský, Nováček, Havliček, Koumar, 

Pechman, Pešek, Šoch

Omluvení (bez titulů): Kleprlík

Hosté (dle prezenční listiny, bez titulů): Kříž (tajemník AS FIT), Muzikář (proděkan pro studijní a  

pedagogickou činnost), Dvořáková (vedoucí PR oddělení), Řezníček, Janouch, Štorc (člen AS ČVUT 

za studenty)

Návrh programu:

1. Schválení programu 2. zasedání AS FIT 

2. Kontrola a schválení zápisu z 1. zasedání AS FIT 

3. Informace o dění v mailové konferenci AS FIT 

4. Schválení přijímacích podmínek MSP Učitelství informatiky pro střední školy 

5. Příprava volby kandidáta na děkana FIT 

6. Diskuze s PR ohledně možností zasílání informací z AS členům AO 

7. Různé

1. Schválení programu 2. zasedání AS FIT

1. místopředseda Š. Pechman přivítal všechny senátory a hosty na zasedání. Dále představil 

návrh programu a uvedl, že pana děkana u 4. bodu navrhovaného programu bude zastupovat Z. 

Muzikář. T. Nováček doplnil, že k 6. bodu přizval V. Dvořákovou k prodiskutování komunikačních 

kanálů senátu vůči akademické obci.

Hlasování č. 2/1 – 9:24

Usnesení: AS FIT schvaluje program 2. zasedání AS FIT

Hlasování: 9-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) 

Usnesení bylo přijato.

2.  Kontrola a schválení zápisu z 1. zasedání AS FIT

Š. Pechman uvedl tento bod s tím, že byl L. Kleprlíkem, který se omluvil z jednání, požádán o jeho 

prezentaci.

Š. Pechman informoval, že všechny připomínky byly zapracovány ještě před začátkem zasedání. 
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Vzhledem k tomu, že žádný ze senátorů nenavrhl další úpravy, Š. Pechman otevřel hlasování o 

schválení zápisu.

Hlasování č. 2/2 – 9:26

Usnesení: AS FIT schvaluje zápis z 1. zasedání AS FIT

Hlasování: 8-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) 

Usnesení bylo přijato.

3. Informace o dění v mailové konferenci AS FIT

Š. Pechman uvedl tento bod.

V mailové konferenci se vyskytly pouze dva emaily – doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D. informoval o  

rámcovém postupu přípravy nového akreditačního úřadu uvedeného v nové novele zákona. 

Druhý email  se týkal možností komunikace s AO FIT a bude podrobněji  rozveden v 6.  bodu  

zasedání.

4. Schválení přijímacích podmínek MSP Učitelství informatiky pro střední školy

Š. Pechman představil tento bod.

Protože  předkladatel  nebyl  na  zasedání  přítomen  osobně,  Š.  Pechman  předal  slovo 

zastupujícímu Z. Muzikáři. Z. Muzikář informoval, že předává senátu ke schválení nové přijímací 

podmínky k magisterskému studijnímu programu Učitelství informatiky. V krátkosti program 

představil a uvedl, že program je koordinován společně s MÚVS, který zajišťuje učitelskou část  

programu.

Senátoři  společně  se  Z.  Muzikářem  v  následné  diskuzi  zapracovali  všechny  připomínky  k 

předkládanému dokumentu. Mezi nejvýznamnější z nich patřilo zvýšení kapacity přijatých lidí do 

programu ze 30 na 60. Tato změna byla navržena grémiem mimo zasedání AS a nebyla ještě 

zapracována. Z. Muzikář dále navrhl vynechat část odstavce slibující přijetí do studia na základě 

průměru. Důvodem je obava z vyčerpání kapacity přijatých uchazečů těmi, kteří by měli podanou 

přihlášku do programu Učitelství pouze jako pojistku při nepřijetí do svého preferovanějšího 

programu. Mohla by pak nastat situace, kdy by kapacita přijatých byla vyčerpána, ale počet  

zapsaných by byl razantně nižší. Senátoři proti této změně neměli výhrady. A. Havliček se zeptal, 

jestli může komise rozhodovat o prominutí přijímací zkoušky uchazeči na základě přihlášek do 

jiných programů. Z. Muzikář odpověděl, že to možné je, ale že by se tak pravděpodobně dělo 

pouze u singulárních případů. L. Bařinka se zeptal, jestli je možné případně udělat druhé kolo 

přijímacího řízení.  Z.  Muzikář  odpověděl,  že  ano,  ale  že  dosud nejsou žádná data,  která  by 

naznačovala potřebu druhého kola. T. Nováček doplnil, že je možné přijímací podmínky upravit 
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po prvním běhu programu.

Protože nebyly další připomínky, Š. Pechman ukončil diskuzi a požádal senátory o hlasování.

Hlasování č. 2/3 – 10:11

Usnesení:  AS FIT schvaluje Podmínky pro přijetí  ke studiu do prezenční  formy navazujícího 

magisterského studijního programu Učitelství informatiky pro střední školy pro akademický rok 

2025/2026 s úpravami přijatými na zasedání.

Hlasování: 9-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) 

Usnesení bylo přijato.

Z. Muzikář poděkoval senátu za schvální. T. Nováček se doptal, jak je to s programem Kvantová 

informatika. Z.  Muzikář odpověděl,  že program bude schvalován na RVH 18. února a bude-li 

schválen, pak o něm informuje grémium 20. února a poté předá Podmínky pro přijetí ke schválení 

senátu. Š. Pechman se dále dotázal na program Aplikované navazující informatiky. Ten se dle 

Muzikáře tento rok nestihne otevřít,  bude se dávat ke schválení  RVH až v dubnu či  květnu. 

Podmínky pro přijetí by pak měly být projednány a případně schváleny příští rok.

Protože nikdo neměl další  připomínky,  ukončil  Š.  Pechman diskuzi  a  přešel  k dalšímu bodu 

schváleného programu. V 10:13 Z. Muzikář odchází ze zasedání.

5. Příprava volby kandidáta na děkana FIT

Š. Pechman představil projednávaný bod a předal slovo předkladateli T. Nováčkovi.

T. Nováček informoval senát, že vzhledem ke končícímu mandátu stávajícího děkana je nutné v 

letošním roce vyhlásit volby na kandidáta na děkana, který bude následně předložen rektorovi 

ke schválení. Doporučil využít již vypracované materiály z předchozího roku a uvedl, že by se rád 

držel osvědčeného procesu z minulých voleb.

Dále upozornil  na nutnost sestavení volební komise. Již před zasedáním byli  jako kandidáti 

navrženi M. Šoch a J. Pešek. T. Nováček připomněl, že v minulosti měla volební komise tři členy, 

přičemž byla složena ze dvou zaměstnanců a jednoho studenta,  a  proto vyzval  přítomné k 

nominaci dalšího kandidáta.

M. Šoch následně stručně shrnul agendu volební komise. T. Nováček doplnil, že klíčové termíny 

byly v návrhu usnesení posunuty dopředu oproti minulým volbám, a to z důvodu snížené časové 

dostupnosti senátorů v čase letních prázdnin.

L. Bařinka se navrhl jako třetí člen volební komise.
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Š. Pechman následně navrhl hlasovat o složení volební komise en bloc. M. Šoch doplnil, že by 

preferoval veřejné hlasování. Vzhledem k tomu, že nikdo ze senátorů nebyl proti, Š. Pechman 

otevřel hlasování o způsobu volby členů volební komise.

Hlasování č. 2/4 – 10:28

Usnesení: AS FIT schvaluje, že se ke zvolení komise pro volbu kandidáta na děkana pro funkční 

období 2025–2029 bude vyjadřovat en bloc a veřejně.

Hlasování: 9-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) 

Usnesení bylo přijato.

Hlasování č. 2/5 – 10:28

Usnesení:  AS FIT jmenuje členy volební komise pro volbu kandidáta na děkana pro funkční 

období 2025–2029: Ing. Michal Šoch, Ph.D.; Ing. Jaroslav Pešek; Ing. Lukáš Bařinka.

Hlasování: 9-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) 

Usnesení bylo přijato.

M. Šoch otevřel  diskuzi  k  harmonogramu voleb.  T.  Nováček informoval,  že navržený termín 

diskuze kandidátů s akademickou obcí řešil s PR oddělením, aby nenastala kolize s ostatními 

akcemi fakulty. V průběhu diskuze přichází V. Dvořáková v 10:34. Š. Pechman zmínil výjezdní 

zasedání, o kterém se vedla krátká diskuze v rámci Předsednictva v minulém složení AS FIT, a 

zeptal se, jestli by o něj měl někdo ze senátorů zájem. Na toto téma proběhla krátká diskuze, na 

níž se senátoři povětšinou shodli, že by oproti delšímu výjezdnímu zasedání preferovali spíše 

kratší neformální kontakt. L. Bařinka se zeptal, jestli by společně s volbami neměly být vyhlášeny 

také podmínky voleb. M. Šoch odpověděl, že to závisí na volební komisi, jak podmínky nastaví.

Protože nikdo ze senátorů neměl dalších připomínek, otevřel Š. Pechman hlasování.

Hlasování č. 2/6 – 10:42

Usnesení: AS FIT vyhlašuje volby kandidáta na děkana FIT ČVUT pro funkční období 2025–2029 a 

stanovuje následující harmonogram: 1. 3.  2025 – otevření registrace kandidátů; 19. 5. 2025, 

12:00 – uzavření registrace kandidátů; 29. 5. 2025, 16:00 – setkání kandidátů s akademickou 

obcí; 5. 6. 2025, 9:15 – setkání kandidátů s AS FIT; 12. 6. 2025, 9:15 – vlastní volba.

Hlasování: 9-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) 

Usnesení bylo přijato.

Poznámka 2. místopředsedy: Po schůzi bylo v per-rollam hlasování schváleno posunutí setkání  

kandidátů s AS na 4. 6. 2025 v 9:15 z důvodu kolize s plánovanými oslavami výročí 16 let fakulty.

T. Nováček poděkoval za schválení a pogratuloval nově zvoleným členům volební komise.
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6. Diskuze s PR ohledně možností zasílání informací z AS členům AO

Š. Pechman představil bod a předal slovo předkladateli T. Nováčkovi.

T. Nováček shrnul dosavadní situaci, kdy senát hledá nové komunikační prostředky, aby více 

informoval  o  dění  senátů.  Důležitým  faktorem  je  pasivita  některých  z  dosavadních 

komunikačních  kanálů  –  fakultního  webu  a  intranetu  –  o  které  dle  senátorů  studenti  ani 

zaměstnanci nejeví výrazný zájem, a pokud se chtějí dozvědět informace o dění v AS, musí sami 

aktivně  sledovat  případné  změny  na  webu  AS.  T.  Nováček  proto  přizval  na  zasedání  V. 

Dvořákovou, aby tato situace mohla být dále prodiskutována přímo s PR oddělením.

V. Dvořáková poděkovala senátu za zájmem o komunikaci senátu vůči akademické obci, kterou 

považuje za důležitou pro propagaci činnosti  AS FIT.  Dále v krátkosti  představila dosavadní 

komunikační kanály fakulty, které může senát využívat. Mezi ty doposud senátem nevyužívané 

zmínila např. obrazovky v přízemí Nové budovy, na kterých by se daly promítat např. pozvánky 

na zasedání. Dále připomněla možnost využití  Infomailu pro studenty – Důležitá sdělení (známý 

také  pod  pojmenováním  povinný  infomail),  vůči  jehož  použití  k  širším  účelům  senátu  byli 

senátoři proti, protože se obávají, že by takové informace byly pokládány za spam, neboť pro část 

studentů je cíl pouze dostudovat a dění v senátu není pro ně zajímavé. J. Legerský se zeptal, zdali 

senát cílí  buď více informovat ty,  kteří  se o senát  zajímají,  nebo obecně zvýšit  povědomí o 

fungování  senátu  celé  akademické  obci.  Doplnil,  že  cílený  opt-in  infomail  určitě  povědomí 

nerozšíří. Na toto téma opět proběhla krátká diskuze. 

L. Bařinka se zeptal, jestli je možné založit novou mailovou konferenci. V. Dvořáková potvrdila, že 

to možné je, avšak že to není preferovaný způsob fakultou.

Š. Pechman shrnul dosavadní diskuzi. Senát bude dále využívat infomail pro studenty – Důležitá 

sdělení a konference zaměstnanců a učitelů na důležité informace jako jsou např. volby. Dále 

bude vytvořena nová mailová konference na lists.cvut.cz sloužící jako opt-in senátní infomail  

zájemcům z řad studentů i zaměstnanců o fungování senátu.

Š. Pechman na závěr poděkoval V. Dvořákové a slíbil, že si vytvoření nové konference vezme na 

starost.

7. Různé

Š. Pechman otevřel bod různé k diskuzi. T. Nováček informoval, že v době zasedání obdržel mail, 

že dva členové ze studentské části disciplinární komise ukončili studium, a proto je senát žádán o 

jejich doplnění. Senátoři se tomuto tématu budou dále věnovat mimo zasedání.
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Š. Pechman poprosil o shrnutí z ranního zasedání Hospodářské komise. L. Bařinka informoval, že 

se komise sešla, předsedou byl zvolen PhDr. Ing. Tomáš Evan, Ph.D. a místopředsedou RNDr. 

Ondřej  Suchý,  Ph.D.  Dále  byl  dohodnuto,  že  se  komise  znovu  sejde  začátkem  března  a 

prodiskutuje především situaci k ICT licencím.

Š. Pechman dále informoval o nově vznikajících boxech s hygienickými potřebami pro ženy na 

dámských toaletách na fakultě architektury z iniciativy tamější ombudsmanky a zeptal se, zdali 

by měl senát zájem podpořit podobnou iniciativu také na FITu. Přítomní senátoři s nápadem 

souhlasili,  proto Š.  Pechman pokračoval,  že  věc zkusí  jménem senátu nabídnout  vedení  ke 

zvážení.

Další témata do bodu Různé nebyla, proto Š. Pechman poděkoval všem přítomným za účast a 

ukončil zasedání ve 11:24.

Zapsal:

Matěj Kříž

Korektura:

RNDr. Luděk Kleprlík, Ph.D.

…………………………………..

Ing. Tomáš Nováček,

předseda AS FIT


